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ПРЕСКЛИПИНГ 

28 май 2018, понеделник 

 

www.capital.bg, 25.05.2018 г.  

https://www.capital.bg/politika_i_ikonomika/bulgaria/2018/05/25/3185116_lekari_i_far

macevti_ne_triabva_da_iskat_deklaracii_za/ 

 

25 май 2018, 16:53, 1973 прочитания Лекари и фармацевти не трябва да искат 

декларации за лични данни от пациентите 

 

Декларации в здравния сектор не са необходими, казват от Комисията за личните 

данни 

Десислава Николова 

Поне 1.5 млн. хартиени декларации за обработка на лични данни ще се натрупат през 

следващите дни във всички аптеки, ако се съди по неправилния подход, който възприеха 

редица аптеки в страната в първия ден на влизане в сила на новия регламент за 

съхранение на личните данни GDPR. Толкова е броят на пациентите, които получават 

медикаменти, платени напълно или частично от здравната каса. Много по-голям е броят 

на отпусканите лекарства, платени напълно или частично от здравната каса. Проблемът 

е, че заради влизането в сила на регламента за обработка и съхраняване на лични данни 

фармацевтите са започнали да изискват декларация за съгласие от всеки пациент, който 

получава лекарства, които се покриват от НЗОК. В документа той попълва имената си и 

се подписва, че е съгласен аптеката да обработва и съхранява личните му данни. Странно 

защо обаче това не се прави еднократно за всеки пациент или поне на някакъв голям 

период, например година или две. Нещо повече – отделна декларация се попълва за всяка 

платена от здравната каса позиция, т.е. за всяко отпуснато лекарство. 

Ако пациентът например влезе в аптеката, за да получи шест медикамента, напълно или 

частично платени от здравната каса, той ще трябва да попълни шест отделни декларации 

за всяко от лекарствата. Същото се отнася и в случай че получава лекарствата на свой 

близък и роднина, в който случай пък се отбелязва чий представител е купувачът. Така 

аптеките се застраховат за правото да обработват и съхраняват рецептата или протокола, 

в който са записани трите имена на пациента и дозировката на съответния медикамент. 

Един от парадоксите, който тази прясна практика роди, е, че в документите фигурират и 

трите имена на лекуващия лекар, изписал лекарствата, както и неговият универсален 

идентификационен номер, които също представляват лични данни. Аптеките обаче не 

изискват съгласие от лекарите за това, че обработват техните лични данни. 

Лекарства по линия на НЗОК се отпускат всеки месец, а обработката на рецептите трае 

около 10-15 минути. Подписването на съгласия всеки месец допълнително удължава 

процеса и изнервя пациентите. 

На всеки лекар - съгласие  

По същия начин още в първия ден се появи практика да се изисква от пациентите да 

попълват декларация за обработка и създаване на лични данни и при лекарите с 

изключение на личните лекари. За личните лекари се приема, че още с избора им 

пациентът е дал съгласие лекарят да е напълно запознат със здравословното му 

състояние и другите му лични данни. 

В лабораториите също се попълва декларация, че могат да бъдат обработени и създадени 

нови лични данни във вид на цифрови резултати от лабораторно изследване. 

Никоя институция не иска такива съгласия от пациентите 

http://www.capital.bg/
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От здравната каса отбелязаха, че те не са давали никакви указания на своите договорни 

партньори – лекари, болници, аптеки и лаборатории, по отношение на личните данни. 

В същото време от Комисията за защита на личните данни съобщиха, че подписването 

на декларации в здравния сектор е резултат от грешните съвети на адвокати и 

специалисти по защита на личните данни. 

"Нямаме секторни указания за здравния сектор. Не разбирам защо е нужно да се 

затрудняват пациентите. В този случай цялата система работи по договори и с указания 

от здравната каса – не се е променил нито самият начин на попълване на документация 

за прегледите, нито пък е променен начинът на даване на лекарства. Не е необходимо да 

се попълват декларации", отбеляза Цанко Цолов, член на Комисията за защита на 

личните данни. 

Според него влизането в сила на регламента в сектора означава само, че пациентът има 

право да пита какви лични данни обработват лекарите и фармацевтите за него и на кого 

ги предоставят, но не и да му се иска съгласие. 

"Съгласието предполага пациентът да може да го оттегли и процесът на лечение да спре, 

а това в здравния сектор би било пагубно", коментира Цолов. 

Той смята, че всеки от случаите на предоставяне на съгласие трябва да се изследва от 

комисията поотделно, но че същината на процеса за събиране и съхранение на данни не 

се променя. 

 

 

 

     28.05.2018 г., с.7 

 

Лекари и аптеки се престарават с личните данни 

 

Лекарите, които отказват да записват час за преглед по телефона заради новия регламент 

за личните данни, се престарават. Това обяви шефът на комисията за защита на личните 

данни Венцислав Караджов. 

Непознаване на правилата пък довело до това аптеки да искат декларация за всяка 

покупка на лекарства с протокол от здравната каса, обясни той по БНР. 

Новият европейски регламент за личните данни важи за аптеки и болници, но не налага 

промяна в работата им, обясни Караджов. Както „24 часа“, писа от 25 май лични лекари 

и болници карат пациентите си да подписват редица декларации за почти всяка 

процедура. Столични болници пък започнаха да карат пациенти от провинцията веднъж 

да пътуват, за да си запишат час за преглед и да подадат декларация за лични данни, и 

втори път за самия преглед. 

Регламентът влезе в сила от тази седмица и предвижда максимална глоба от 20 млн. евро 

при нарушаването му. 

Комисията засега ще се въздържа от налагането на тези огромни глоби, успокои 

Караджов. 

Бизнесът няма право да откаже услуга, ако човек не даде съгласие за обработването на 

личните му данни, заяви още шефът на комисията. За четенето на новинарски сайт не са 

нужни никакви лични данни и човек може да откаже съгласие, обясни той. 
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       здравна каса - изисквания - портоколи 

        

НЗОК актуализира изискванията за издаване на протоколи за иновативни терапии 

               

       София, 25 май /Десислава Пеева, БТА/ 

           Надзорният съвет на Националната здравноосигурителна каса е утвърдил 

изисквания при издаване на протоколи за иновативни терапии и премахват 

административни пречки пред пациентите. Това съобщиха от пресслужбата на НЗОК. 

Изискванията са в сила от 15 май 2018 г. Дванайсет от новоприетите изисквания 

актуализират досега съществуващи, а четири са напълно нови. 

           Изискванията се отнасят за лечение на тежък псориазис в извънболничната 

помощ; за лечение на умерен до тежък активен серопозитивен ревматоиден артрит, 

активен ювенилен артрит, активен и прогресиращ псориатичен артрит и тежък активен 

анкилозиращ спондилит с антиревматични лекарствени продукти при лица над 18-

годишна възраст в извънболничната помощ; лечение на хронични вирусни хепатити на 

лица под 18-годишна възраст в извънболничната помощ; лечение на хроничен вирусен 

хепатит С при лица над 18-годишна възраст в извънболничната помощ; лечение на 

активна болест на Крон и улцерозен колит с биологични лекарствени продукти на лица 

над 18-годишна възраст в извънболничната помощ; лечение на пристъпно-ремитентна 

множествена склероза с лекарствени продукти, модифициращи хода на болестта - в 

извънболничната помощ; лечение на тежка астма - в извънболничната помощ; лечение 

на повишена продукция на растежен хормон при акромегалия и хипофизарен гигантизъм 

в извънболничната помощ и др.  

           Изискванията са публикувани на интернет страницата на НЗОК - линк 

"Лекарства", подлинк "За договорните партньори". 

 

www.zdrave.net, 25.05.2018 г.    

http://www.zdrave.net/-/n6214 

 

Девет медикамента изчезват от българския пазар 

 

Девет лекарства за лечение на различни заболявания преустановяват продажбите си на 

пазара у нас. За това съобщава Изпълнителната агенция по лекарствата след получени 

уведомления от притежателите на разрешения за употреба. 

От 14 март тази година у нас вече са спрени продажбите на контрацептива NuvaRing 

0,120mg/0,015mg per 24 hours, vaginal delivery system х 1 с активно вещество 

Ethinylestradiol, Etonogestrel. 

Също от март у нас вече не се предлага Presinex 10 micrograms/dose nasal spray, solution - 

60 doses, 6ml с активно вещество Desmopressin. Лекарството е предназначено за лечение 

на вазопресин-чувствителен централен безвкусен диабет. Използва се и като 

диагностичен тест за бъбречен концентрационен капацитет. 

Само преди две седмици – от 15 май, са преустановени продажбите на нашия пазар на 

антидепресанта Ixel 25 mg hard capsules x 56; Ixel 50 mg hard capsules x 56 с активно 

вещество Milnacipran. Лекарството е предназначено за лечение на големи депресивни 

епизоди при възрастни. 

След 1 септември пък няма да можем да открием Cordibenz plus 20 mg/25 mg film - coated 

tablets x 30, с активно вещество Benazepril, Hydrochlorthiazide. Медикаментът се прилага 

при есенциална хипертония, когато е показано лечение с комбиниран продукт. 

http://www.zdrave.net/
http://www.zdrave.net/-/n6214
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От 1 януари 2019 г. пък спират продажбите на Glucopress tablets 5 mg x 30 с активно 

вещество Glipizide. Той се прилага като допълнение към диетата при пациенти с диабет 

тип 2, при които подходящата диета, приложена самостоятелно, не е дала резултат. 

На 1 март 2019 пък се разделяме с Papaverin Actavis 50 mg tablets x 40 с активно вещество 

Papaverine. Медикаментът е предназначен за симптоматично лечение на спазми на 

гладката мускулатура (стомашно-чревни, жлъчни, бъбречни и уретерални колики). 

От август 2019 г. у нас повече няма да се продава Konakion MM 10 mg/ml solution for 

injection - 1 ml x 5, с активно вещество Phytomenadione. Лкарството се използва като 

антидот на антикоагуланти от кумаринов тип за лечение на кръвоизлив или риск от 

кръвоизлив в резултат на тежка хипотромбинемия (т.е недостиг на кръвосъсирващи 

фактори II, VII, IX и X) с различна етиология, включително предозиране на 

антикоагуланти от кумаринов тип, тяхното комбиниране с фенилбутазон и други форми 

на хиповитаминоза К ( например при обструктивна жълтеница, както и при чернодробни 

и чревни нарушения и след продължително лечение с антибиотици, сулфонамиди и 

салицилати). 

От същия период от пазара ни изчезва и Cymevene 500 mg powder for concentrate for 

solution for infusion x 1, с активно вещество Ganciclovir. Той е показан при възрастни и 

при юноши над 12-годишна възраст за лечение на цитомегаловирусно (CMV) заболяване 

при имунокомпроментирани пациенти, както и за профилактика на CMV заболяване при 

пациенти с лекарство-индуцирана имуносупресия (напр. след органна трансплантация 

или химиотерапия при онкологично заболяване). 

От октомври 2019 г. пък се преустановяват продажбите на Flutasin 250 mg tablets x 30 с 

активно вещество Flutamide. Медикаментът се прилага за лечение на напреднал 

карцином на простата, при който е показано потискане на ефектите на тестостерона. Като 

начално лечение – в комбинация с LHRH-агонист; като допълнителна терапия към вече 

започнато лечение с LHRH-агонист; при хирургично кастрирани пациенти; при 

пациенти, които не са се повлияли от други форми на хормонално лечение или при 

пациенти, които не могат да толерират такова лечение. 

Като компонент на лечението, използвано при локално прораснал B2-C2 (T2b-T4) рак на 

простатата, медикаментът е показан за намаляване обема на тумора, за усилване на 

контрола върху тумора и за удължаване на периода на ремисия; при обемни тумори, 

ограничени в простатата (стадий B2 или T2b). 

 

www.bnr.bg, 26.05.2018 г. 

http://bnr.bg/post/100975680/nzok-zaplashta-dva-novi-medikamenta-za-lechenie-na-

mnojestvena-skleroza 

 

НЗОК заплаща два нови медикамента за лечение на множествена склероза 

 

Гергана Хрисчева 

Здравната каса вече покрива два нови медикамента за лечение на множествена склероза. 

Това съобщи проф. Ивайло Търнев, началник на Клиниката по неврология в 

Александровска болница, на национална среща в областта на здравеопазването, която се 

провежда в Албена.   

Множествената склероза засяга най-често хората между 20 и 50 години. Здравната каса 

покрива всяка година нови медикаменти, част от които са и профилактиращи, каза 

професор Ивайло Търнев. Има обаче пациенти, които не се повлияват от никое от 

познатите за последните 20 години лекарства.  

Затова "за тези пациенти е изключително важно лечението с новия клас медикаменти, 

които ние наричаме втора линия - които имат много по-силен ефект. Тази година 

http://www.bnr.bg/
http://bnr.bg/post/100975680/nzok-zaplashta-dva-novi-medikamenta-za-lechenie-na-mnojestvena-skleroza
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всъщност се въведоха два нови медикаменти и вече ще можем да ги изписваме именно 

при тези много по-тежки, бързо инвалидизиращи случаи", обясни проф. Търнев. 

 

www.zdrave.net, 26.05.2018 г.  

http://www.zdrave.net/-/n6211 
 

Проучвания на антибиотиците за деца събират най-големите лекарствени органи в 

света 

 

Полина Тодорова 

Антибиотици, прилагани на деца, е темата, която ще събере на мащабен форум 

представителите на Европейката лекарствена агенция за лекарства, Американската 

агенция за лекарства и безопасност на храните и Японската агенция за медицински и 

фармацевтични продукти. Срещата ще се проведе в Лондон между 21-22 юни. 

Тя ще предостави възможност на международните регулаторни органи да проучат заедно 

с медицински експерти, клиницистите и изследователите на клинични проучвания 

планове, които да позволят своевременното разработване на антибиотици за деца, както 

и регулаторния път за тяхното одобрение, информират от ЕМА. 

В светлината на появата на антимикробна резистентност като основна глобална заплаха 

за общественото здраве, е налице спешна необходимост от разработване на нови 

лекарства за лечение на инфекции, причинени от бактерии, които са станали резистентни 

към повечето антибактериални агенти. Децата също са засегнати от инфекции, 

причинени от тези резистентни бактерии и също имат нужда от нови терапевтични 

възможности, отбелязват от европейската агенция. 

От там допълват, че проучванията в педиатрията често отнемат няколко години след 

първоначалното одобрение на лекарствата при възрастни. Ето защо навременното 

планиране и провеждането на подходящи за деца педиатрични проучвания е от ключово 

значение за генериране на достатъчно доказателства, позволяващи регулаторни решения 

и в крайна сметка своевременен достъп до антибиотици за децата, които се нуждаят от 

тях. 

 

www.nova.bg, 27.05.2018 г. 

https://nova.bg/news/view/2018/05/27/217150/ 

 

ЗА ПЪРВИ ПЪТ: Честват 27 май като Световен ден на спешната медицина 

 

В България пациентски организации учредиха и грамоти 

 

За първи път тази година отбелязваме 27 май като Световен ден на спешната медицина. 

Инициативата е на едноименната европейската асоциация. 

В България пациентски организации учредиха и грамоти. Сред първите наградени са 

лекари от централната реанимация на "Пирогов". 

Националният кръвен център организира акция в храм "Рождество Христово" в 

столицата. 

В първата година от честването на спешната помощ датата съвпада и с големия 

християнски празник Петдесетница. 
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